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                       M U N I CI PI UL  R OM A N  
                 Piaţa Roman-Vodă nr. 1             www.primariaroman.ro 

                    Tel. 0233.741.651, 0233.741.119, 0233.740.165, 0233.744.650 

                   Fax. 0233.741.604,        E-mail: primaria@primariaroman.ro 

 
 

Emitent: Secretarul general al municipiului Roman 

    Nr. 11123 din 12.02.2024 

 

  

 

PROCES – VERBAL 
Încheiat la şedinţa extraordinară a Consiliului Local Roman 

din 12.02.2024; 

 

 

Şedinţa a fost convocată prin Dispoziţia Primarului nr. 92 din 06.02.2024. 

Şedinţa se desfăşoară la sediul Municipiului Roman, în sala „Unirii”, 

Piața Roman Vodă, nr. 1, începând cu ora 1500. 

La apelul nominal efectuat de către Secretarul general al municipiului 

Roman se constată şi se înregistrează prezenţa a 18 consilieri din care 16 

prezenți fizic și 2 consilieri on-line. Lipsesc motivat dnii consilieri Ștefan 

Grațian Iacob și George Dragoș Barcă.  

La şedinţă participă şi reprezentanţii mass-mediei locale. 

Dl secretar general Gheorghe Carnariu îl informează pe domnul 

președinte George Alexandru Bălan cu privire la cvorumul și la majoritatea 

necesară pentru adoptarea fiecărei hotărâri. Astfel, pentru:  

 

- punctul 1 – majoritate simplă   

- punctul 2 – majoritate absolută -  11 voturi 

- punctul 3 – majoritate absolută -  11  voturi  

- punctul 4 – majoritate simplă   

- punctul 5 – majoritate absolută -   11 voturi 

 

Dl secretar general Gheorghe Carnariu reaminteşte membrilor Consiliului 

Local prevederile articolului 228 din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul 

Administrativ.  

       

   Se supune spre aprobare ordinea de zi cu urmăroarele modificări:  

- se introduce pe ordinea de zi punctul 4(suplimentar 1) - Proiect de hotărâre 

privind aprobarea Regulamentului de acordare a ajutoarelor de urgenţă 

și a ajutoarelor comunitare prevăzute de Legea nr. 196/2016 privind 

venitul minim de incluziune  - iniţiator Primarul municipiului Roman – 

dnul Leonard  Achiriloaei – C2 și C5; 
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- se introduce pe ordinea de zi punctul 5 (suplimentar 2) – proiect de hotărâre 

privind participarea municipului Roman la majorarea capitalului social 

al APAVITAL S.A. iniţiator Primarul municipiului Roman – dnul Leonard  

Achiriloaei – C3 și C5; 

 

aceasta fiind aprobată cu  18 voturi ”pentru” – unanimitate, după cum urmează: 

 

         1. Proces – verbal încheiat la şedinţa de îndată a Consiliului Local 

Roman din 31.01.2024; 

2. Proiect de hotărâre privind  aprobarea bugetului local consolidat al 

municipiului Roman pe anul 2024 şi a listelor de investiţii finanțate 

din: bugetul local, bugetul instituţiilor și activităților finanţate 

integral sau parţial din venituri proprii şi subvenţii – iniţiator 

Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C2 și C5; 

3. Proiect de hotărâre privind utilizarea integrală a excedentului 

bugetului local al anului 2023 pentru finanțarea cheltuielilor 

secțiunii de dezvoltare a bugetului local pe anul 2024   – iniţiator 

Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C2 și C5; 

4. (Suplimentar1) Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului 

de acordare a ajutoarelor de urgenţă și a ajutoarelor comunitare 

prevăzute de Legea nr. 196/2016 privind venitul minim de 

incluziune  - iniţiator Primarul municipiului Roman – dnul Leonard  

Achiriloaei – C2 și C5; 

5. (Suplimentar 2) Proiect de hotărâre privind participarea municipului 

Roman la majorarea capitalului social al APAVITAL S.A. - iniţiator 

Primarul municipiului Roman – dnul Leonard  Achiriloaei – C3 și C5; 

 

La punctul 1) de pe ordinea de zi – Proces – verbal încheiat la şedinţa 

de îndată a Consiliului Local Roman din 31.01.2024 

Urmare a supunerii la vot, procesul – verbal a fost aprobat în 

unanimitate de voturi – 18 voturi. 

 

La punctul 2) de pe ordinea de zi – aprobarea bugetului local 

consolidat al municipiului Roman pe anul 2024 şi a listelor de investiţii 

finanțate din: bugetul local, bugetul instituţiilor și activităților finanţate 

integral sau parţial din venituri proprii şi subvenţii –  

 

Avizul comisiei pentru buget-finanțe a fost favorabil cu îndreptarea erorii 

materiale: “În Anexa 2.1.1 – “Listă dotări finanțate din venituri proprii 2024”, la 

denumirea capitolului a fost menționat eronat “67.10.05.03 PARCURI, SPATII 

VERZI”, așa cum este corect” precum și cu amendamentul nr. 9444 din 

07.02.2024 privind “Introducerea unei noi sume, 32,45 mii lei aferentă creditelor 

bugetare destinate stingerii plăților restante la Secțiunea de Dezvoltare, Cap. 

66.02.06.01 – “Spitale generale”,  art. 71.01.01 – “Construcții”, sumă cuprinsă 

în cadrul Anexei nr. 1 – „Buget Local Primăria municipiului Roman – anul 

2024”. 
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Dl președinte George Alexandru Bălan supune la vot amendamentul. 

Urmare a supunerii la vot amendamentul a fost aprobat cu 17 voturi “pentru” și 

o abținere (Bogdan Roman). 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.    

 

Dl primar Leonard Achiriloaei dorește „să treacă în revistă” pe scurt 

viziunea și anumite lucruri pe care le consideră importante pentru acest nou 

exercițiu, bugetul anului 2024. “Vă spun că în acest moment suma, valoarea 

totală a bugetului este de două sute șaptezeci și trei de milioane două sute 

unsprezece mii, din care o sută două zeci și nouă de milioane trei sute douăzeci 

și trei de mii de lei înseamnă cheltuieli de funcționare ale întregului buget, iar 

suma de o sută patruzeci și trei de milioane opt sute optzeci și opt de mii 

reprezintă cele cinci liste de investiții pe care astăzi le supunem spre aprobare 

Consiliului Local. Important sau lucrurile care consider de luat în seamă pentru 

aceste investiții din anul 2024 se referă la faptul că avem în continuare ca și 

prioritate infrastructura de apă și canal, modernizarea acestei infrastructuri, așa 

cum am făcut și în perioada anterioară. Găsim pe lista obiectivelor de investiții o 

alocare de aproape cinci milioane de lei în ceea ce înseamnă așa cum am zis 

modernizarea infrastructurii, că vorbim de continuarea lucrărilor la rezervorul 

din municipiul Roman de cinci mii de metri cubi, că vorbim de continuarea 

programului de sectorizare și debitmetrie, că vorbim de o modernizare a rețelei 

de apă pe strada Smirodava, de  rețea de colectare a apei pluviale în cartierul 

Vlad Țepeș sau că vorbim de modernizarea rețelei de apă de pe strada Miron 

Costin. Sunt câteva lucruri din infrastructura de apă din acest an. Tot-odată 

avem în cadrul listei de investiții din bugetul local și extinderea sistemului de 

supraveghere din municipiul Roman, tocmai datorită solicitărilor pe care le-am 

avut, atât din partea Asociațiilor de Locatari, dar și din partea anumitor 

autorități, care au dorit să abordăm extinderea acestei rețele de supraveghere. În 

același timp, pe lângă  sumele pe care le avem alocate din bugetul local, din 

fondul de dezvoltare, lista obiectivelor de investiții din diverse surse, vorbim 

aici de surse guvernamentale, surse din Planul Național de Redresare și 

Reziliență sau din fonduri europene, programul POR. Continuăm reabilitarea și 

modernizarea infrastructurii școlare, abordând o mare parte din modernizarea 

infrastructurii școlare, că vorbim de școli sau de grădinițe. În continuare avem 

un program important de dotare a școlilor din municipiul Roman, un program 

important pe care îl vom derula în acest an. Continuăm și avem în lista de 

investiții program cu fonduri europene pentru reabilitarea blocurilor din 

municipiul Roman, la fel, alocare importantă pentru infrastructura de colectare a 

deșeurilor menajere din municipiul Roman. Vorbim aici de infrastructura pentru 

insule ecologice și centrul de aport voluntar. O altă linie de finanțare este din 

domeniul transportului verde și a modernizării infrastructurii de monitorizare și 

management al traficului urban, linie de finanțare pentru piste de biciclete și nu 

în ultimul rând și zona infrastructurii de sănătate, cu dotare și cu proiecte 

importante de modernizarea infrastructurii. Așadar aceste lucruri fac parte din 

obiectivele din fonduri atrase, cum vă spuneam. Totodată mai avem pe lista 

noastră de studii și proiecte foarte multe studii și proiecte pe care unele le 

continuăm, altele sunt în pregătire și mă refer aici la un studiu de fezabilitate pe 
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care îl pregătim pentru extinderea și modernizarea complexului de agrement 

Moldova, a planului actual, unde dorim să amenajăm infrastură integrată de 

agrement tip Aqua Park și o zonă de regenerare urbană a acelei părți a orașului. 

Totodată, iarăși un proiect tehnic pentru creșterea mobilității urbane sustenabile 

în municipiul Roman și completarea parcului de autobuze electrice, 

modernizarea infrastructurii de transport. Sunt câteva lucruri importante, la fel 

cum și amenajarea de coridoare cicliste, dezvoltarea infrastructurii Velo în 

municipiul Roman cu proiectul pe care îl dorim, să cuprindă modernizarea 

digului, a falezei de pe râul Moldova, care să se continue cu piste înspre 

interiorul municipiului. Sigur sunt și alte obiective care poate nu sunt la aceeași 

anvergură sau sumă alocată mai mică. Vorbim aici de modernizare de locuri de 

joacă, că vorbim de căsuțe pentru zone de relaxare. Acestea sunt și partea 

aceasta de parcuri și de zone de relaxare o avem în atenție în anul ce va urma. 

De asta am zis că e important să știm cu toții, să prezentăm opinii publice, faptul 

că avem în atenție întreg spectrul de priorități și de problematici de la nivelul 

comunității locale. Deocamdată vă mulțumesc, domnul președinte, pentru ocazia 

de a spune câteva cuvinte!” 

Dl președinte George Alexandru Bălan dă cuvântul dlui Curpăn pentru a 

citi amendamentul depus de grupul PSD. 

Dl Curpăn dă citire amendamentului:  

“Pct. 1 Diminuarea bugetului obiectivului de investiții “Modernizare rețea 

apa str. Miron Costin “ – poziția 22 din anexa nr. 1.1.1 cu suma de 75 mii lei și 

introducerea în lista de studii și proiecte finanțate din bugetul local – anexa nr. 

1.1.2, a unui nou proiect “Proiect tehnic modernizare rețea apa str. Tineretului”. 

 Pct. 2 Diminuarea bugetului obiectivului de investiții  “Modernizare retea 

apa str. Miron Costin “pozitia nr. 22 din anexa nr. 1.1.1. cu suma de 100 mii lei 

si introducerea in lista de studii si proiecte finantate din bugetul local - anexa nr. 

1.1.2. a unui nou proiect “Proiect tehnic inlocuire retea apa str. Mihai 

Eminescu”. 

Pct.3 Diminuarea bugetului obiectivului de investitii “Modernizare retea 

apa str. Miron Costin “ pozitia 22 din anexa nr. 1.1.1. cu suma de 100 mii lei si 

suplimentarea cu 100 mii lei a bugetului obiectivului de investitii” Camine si 

debitmetre retea apa” pozitia 19 din cadrul aceleiași anexe.” 

Dl președinte George Alexandru Bălan supune la vot amendamentul. 

Urmare a supunerii la vot amendamentul a fost aprobat cu 17 voturi “pentru” și 

o abțiere (Bogdan Roman). 

 

Dl președinte George Alexandru Bălan dă cuvântul dlui viceprimar Radu 

Constantin Samson pentru a citi amendamentele depuse de grupul USR. 

Dl viceprimar Radu Samson menționează că „legat de ceea ce facem noi 

azi, de motivul pentru care ne-am întâlnit azi pentru aprobarea bugetului și de 

proiectele de anvergură mai mică sau mai mare care sunt cuprinse în forma 

inițială a bugetului, e dezamăgitor pentru un oraș în care de trei ani de la 

începutul mandatelor noastre, că avem peste doi ani de când ne-am început 

mandatele, ne luptăm cu problema apei și cu toții am propus soluții și cu toții ne 

dăm public peste cap pentru rezolvarea ei. Doar 2% din buget, deci din cei 273 

de milioane de lei doar 2 % sunt alocați unor măsuri în vederea îmbunătățirii 
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condițiilor de furnizare a apei, dintre care mare parte fonduri guvernamentale 

pentru reabilitarea rezervorului de la gară, care mă bucur că a ajuns să se 

materializeze la trei ani după ce eu și colegii din USR l-am adus pe ordinea de zi 

a Consiliului Local. Trecem la amendamente.” 

           Dl viceprimar Radu Constantin Samson dă citire amendamentului nr. 

11133/12.02.2024:  

           „Se propune, prin formularea prezentului amendament, 

- diminuarea poziției 13 din Anexa 1.1.1., denumită “Sistematizare zona 

Stadion str. Islazului-71.01.01”, cu suma de 150 mii lei și înființarea în 

același capitol a unei noi poziții cu denumirea “Dotare Stadion Moldova cu 

tribune modulare”, cu valoarea inițială de 150 mii lei;             

          Dl președinte George Alexandru Bălan supune la vot amendamentul.   

          Urmare a supunerii la vot amendamentul a fost respins cu 4 voturi 

“pentru” (R.C. Samson, I. Corbu, A. Buzdugan și O. Ghe. Mărtici) și 14 

abțineri. 

 

Dl viceprimar Radu Constantin Samson motivează amendamentul nr 

11137 din 12.02.2024 și îi dă citire: 

“Se propune, prin formularea prezentului amendament, 

- diminuarea poziției 11 din Anexa 1.1.1., denumită “RK trotuare, alei, parcări-

71.03”, cu suma de 180 mii lei și înființarea în același capitol a unei poziții 

cu denumirea “Întreținere, renovare și modernizare loc de joacă nr 19, Str Ion 

Creangă”, cu valoarea inițială 180 mii lei;” 

Dl președinte George Alexandru Bălan supune la vot amendamentul.  

Urmare a supunerii la vot amendamentul a fost respins cu 5 voturi 

“pentru” (R.C. Samson, I. Corbu, A. Buzdugan ,O. Ghe. Mărtici, B. Roman) și 

13 abțineri. 

 

          Dl viceprimar Radu Constantin Samson dă citire amendamentului nr 

11140: 

           “Se propune, prin formularea prezentului amendament: 

- înființarea în Anexa 1.1.1. – Lista obiectivelor de investiții finanțate din 

bugetul local de dezvoltare 2024 Buget Local, în cadrul capitolului 74.02.06 – 

Canalizarea și tratarea apelor reziduale, a unei noi poziții cu denumirea 

“Modernizare rețea apă strada Tineretului (conductă de transport 400 mm)”, cu 

valoarea inițială de 1591 mii lei; 

- diminuarea art. 20.01.30 – Alte bunuri și servicii pentru întreținere și 

funcționare din Anexa 1 (prin reducerea cu 20% a liniilor bugetare subsecvente) 

și suplimentarea Art. 71.01.01 – Construcții din aceeași anexă, cu suma de 1591 

mii lei.” 

Dl președinte George Alexandru Bălan supune la vot amendamentul.  

Urmare a supunerii la vot amendamentul a fost respins cu 5 voturi 

“pentru” (R.C. Samson, I. Corbu, A. Buzdugan, O. Ghe. Mărtici, D. Moroșanu) 

și 13 abțineri. 

 

Dl viceprimar Radu Constantin Samson motivează amendamentul nr. 

11143/12.02.2024 și îi dă citire: 
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“Se propune, prin formularea prezentului amendament, 

- diminuarea poziției 22 din Anexa 1.1.1., denumită “Modernizare rețea de apă 

strada Miron Costin”, cu suma de 380 mii lei și înființarea în același capitol a 

unei noi poziții cu denumirea “Modernizare rețea de apă Str. Ion Ionescu de la 

Brad (conductă de distribuție)”, cu valoarea inițială de 380 mii lei; 

Dl președinte George Alexandru Bălan menționează că “după ce o să 

avem proiectul tehnic și o să știm exact de câți bani este nevoie acolo o să găsim 

sursă de finanțare și pentru execuție. Noi facem toată treaba până la capăt.” 

Dl președinte George Alexandru Bălan supune la vot amendamentul. 

Urmare a supunerii la vot amendamentul a fost respins cu 5 voturi 

“pentru” (R.C. Samson, I. Corbu, A. Buzdugan, O. Ghe. Mărtici, B. Roman) și 

13 abțineri. 

 

Dl consilier local Alin Buzdugan justifică amendamentul nr. 11166/ 

12.02.2024 și îi dă citire: 

“Se propune, prin formularea prezentului amendament, 

-  înființarea în Anexa 1.1.1 – Lista obiectivelor de investiții finanțate din 

bugetul local de dezvoltare 2024 Buget Local, în cadrul capitolului 74.02.06 – 

Canalizarea și tratarea apelor reziduale, a unei noi poziții cu Achiziția unui utilaj 

de foraj orizontal dirijat, pentru introducere de țevi PHD, cu diametrul de 600-

800 mm, cu valoarea inițială de 2.387 mii lei; 

-  diminuarea art. 20.01.30 – Alte bunuri și servicii pentru întreținere și 

funcționare din Anexa 1 (prin reducerea cu 30% a liniilor bugetare subsecvente) 

și suplimentarea Art. 71.01.01 – Construcții din aceeași anexă, cu suma de 2.387 

mii lei.” 

Dl președinte George Alexandru Bălan supune la vot amendamentul. 

          Urmare a supunerii la vot amendamentul a fost respins cu 5 voturi 

“pentru” (R.C. Samson, I. Corbu, A. Buzdugan, O. Ghe. Mărtici, B. Roman) și 

13 abțineri. 

 

Dl președinte de ședință George Alexandru Bălan întreabă dacă mai sunt 

discuții la acest proiect de hotărâre, având în vedere că sunt două amendamente 

care au întrunit numărul de voturi. 

Dl viceprimar Radu Constantin Samson constată cu regret că nu e în 

continuare importantă problema apei pe lista de priorități a prezentei 

administrații “ pe care o constituim noi, Consiliul Local, alături de domnul 

primar. Mă gândeam mai devreme, în timp ce ținea domnul primar moțiunea 

deosebită despre proiectele de anvergură care sunt în derulare în Roman, mă 

gândeam că în trei ani de zile de când suntem cu toții în funcție, chiar mai mult 

de trei ani, vreo trei ani și trei luni sunt, există o clădire în Roman sau o chestie 

cât de mică, o bucată de stradă, o clădire, o porțiune de conductă mai mare de 

500 de metri sau orice alt obiectiv important pentru oraș, care să fi fost proiectat 

și construit în mandatul nostru și e păcat. Asta înseamnă că noi trei ani de zile n-

am făcut mai nimic. Și îmi veneau în minte, în timp ce vorbea domnul primar, 

toate studiile de fezabilitate și studiile de prezabilitate și proiectele tehnice pe 

care le-am avut pe listele de studii și proiecte în anii trecuți și care nu s-au pus în 

practică. Și vă dau un exemplu, dacă mergeți mâine la ora două la gară, o să 
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vedeți vreo două sute de copii care așteaptă autobuzul și urcă în autobuz pe 

carosabil, în mijlocul unui drum european cu 4 benzi. Nu în mijloc, pe prima 

bandă a unui drum european, în condițiile în care anul trecut am avut în proiect, 

în proiectul de buget al anului trecut, pe lista de studii și proiecte, a existat 

înființarea unei stații de autobuz , a unei alveole foarte mare în care să încapă 

două, trei autobuze, ca atât copiii cât și oamenii care iau autobuzul din zona gării 

să poată face accesul în mod civilizat, fără să mai încurce și ceilalți participanți 

la trafic și să fie puși și pasagerii autobuzelor în pericol. Drept urmare, până în 

ziua de azi nu s-a făcut niciun demers pentru acest lucru, absolut nici cel mai 

mic demers. Și s-a văzut la supunerea la vot a amendamentelor, că a venit 

fiecare probabil, că și noi am venit cu tema făcută de acasă, noi aștia cu 

amendamentele. Am venit de acasă cu tema făcută, că supunem chestia asta. 

Trece nu trece, Doamne ajută! Și dacă trece, după aia dacă se face iar, Doamne 

ajută să se facă și e trist că au trecut trei ani și trei luni în care nu se vede absolut 

nimic concret efectiv de pe urma activității noastre și nu există un domeniu și cu 

asta închei, domnul președinte. Nu există un domeniu și vă rog să vă gandiți 

fiecare dintre dumneavoastră la un domeniu din viața comunității în care există 

un 1 % de îmbunătățiri, că e sănătate, că e educație, că e furnizare a apei, că e 

transport public, că e oricare domeniu, salubritate, strângerea zăpezii, că tot 

avem discuții, un domeniu în care există o imbunătățire de 1% prin comparație 

cu mandatul anterior. Mulțumesc, domnul președinte!” 

Dl primar Leonard Achiriloaei adaugă următoarele: “Nu mă surpinde ceea 

a spus antevorbitorul, ca de fiecare dată rău intenționat și necunoscând 

realitățile. Dacă veți merge să vă uitați cu atenție veți vedea foarte multe lucruri 

care se întâmplă. Dacă  inaugurăm în câteva zile, în câteva săptămâni poate, 

școala Sergiu Celibidache, e contract semnat în mandatul meu și lucrare 

finalizată în mandatul meu. Dacă o să vedeți policlinica, care este lucrare din 

acest mandat și care va fi finalizată cât de curând, la fel, este tot o lucrare în 

acest mandat. Se va finaliza liceul Vasile Sav. De asemenea, toate proiectele din 

PNRR sunt semnate în acest mandat și sunt în curs de implementare proceduri, 

dar bineînțeles, trebuie să știm cum funcționează faza de SF, faza de PT, 

proceduri de achiziție nu poți să le faci cum cred unii, dimineață ai scris pe o 

foaie o sumă și după amiază ai încheiat contractul și ai făcut lucrarea. Dar toate 

aceste proiecte sunt în fază de licitație și urmează să se încheie. Strada 

Smirodava, se dă ordin de începere, proiect făcut în acest mandat și care se va 

termina tot în acest mandat și lucrurile pot continua și putem să discutăm mai 

departe. Doar că trebuie să și vrei să vezi, nu doar să fii supărat atunci când 

anumite lucruri nu pot fi susținute pentru că așa cum spuneam, necunoscând 

procedurile nu ai cum să înțelegi, pentru că un prim proiect pe care l-ați propus 

astăzi în dezbatere se referea la o lucrare în continuare, aprobată anul trecut și 

datorită legislației în vigoare nu s-a putut executa la sfârșitul anului trecut și a 

trebuit prinsă pe lista de investiții în acest an, pentru a putea fi plătită. 

Dumneavoastră voiați să luați banii de acolo cu un contract încheiat cu obligații 

de plată și să creați o ipoteză. Veți face dumneavoastră ceva! Din acest motiv vă 

spun, nu-i ceva rău intenționat, dar dumneavoastră nu înțelegeți mecanismele. 

Nu înțelegeți ceea ce se asumă sau care este procedura legală pentru a putea 

urma astfel de pași. De aceea vreau să știe toată lumea foarte clar , că în acest 
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mandat s-au încheiat cred și o să aflați cu toții, o să fac și o prezentare, cele mai 

multe contracte cu fonduri europene și vor fi finalizate cele mai multe proiecte 

în municipiul Roman. Nu vreau să ne raportăm la ce au făcut alții. Prioritatea 

noastră este de a face lucruri concrete, bune și corecte. Vă mulțumesc!” 

Dl președinte de ședință George Alexandru Bălan îi răspunde dlui 

viceprimar Radu Constantin Samson că “dacă are un sentiment de neputință si 

de lucruri nefăcute, l-aș ruga să se refere la mandatul dânsului de aproape 4 ani 

în funcția de viceprimar și să îi aduc aminte că grupul consilierilor PSD strict pe 

problema rețelelor de apă și alimentării cu apă a avut amendamente consistente 

depuse la fiecare buget în fiecare an și astăzi chiar sunt bucuros că 

amendamentul prin care, pe lângă strada Miron Costin, băgăm într-un fel în 

lucru și Tineretului și strada Mihai Eminescu și eu nu pot să spun că am un 

sentiment al lucrului nefăcut. Noi nu am fost executiv. Așa că să se refere doar 

la dumnealui.” 

 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre cu cele două 

amendamente votate anterior a fost adoptat cu 14 voturi „pentru” și 4 abțineri 

(Bogdan Roman, R.C. Samson , A. Buzdugan, O. Ghe . Mărtici) 

 

La punctul 3) de pe ordinea de zi – utilizarea integrală a 

excedentului bugetului local al anului 2023 pentru finanțarea 

cheltuielilor secțiunii de dezvoltare a bugetului local pe anul 2024   –  

Avizul comisiei pentru buget-finanțe a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil. Â 

Dnul director economic Ciprian Dorin Alexandru intervine precizând că 

proiectul de hotărâre trebuie să aibă în vedere amendamentele aprobate la 

proiectul anterior. 

Dnul președinte George Alexandru Bălan luând în calcul mențiunile 

domnului director economic Ciprian Dorin Alexandru, supune la vot proiectul 

de hotărâre. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 17 

voturi „pentru” și o abținere (A. Buzdugan). 

 

La punctul 4) de pe ordinea de zi (suplimentar 1) – aprobarea 

Regulamentului de acordare a ajutoarelor de urgenţă și a ajutoarelor 

comunitare prevăzute de Legea nr. 196/2016 privind venitul minim de 

incluziune – Avizul comisiei pentru buget finanțe a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 16 

voturi „pentru” și două abțineri (A. Buzdugan, I. Corbu). 

 

La punctul 5) de pe ordinea de zi (suplimentar 2) privind participarea 

municipului Roman la majorarea capitalului social al APAVITAL S.A. 

Avizul comisiei pentru administrație publică locală, sport și turism a fost 

favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 
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Dl viceprimar Radu Constantin Samson menționează următoarele: „Am 

auzit cu toții acuzații și sunt sigur că colegii consilieri PSD vor fi foarte bucuroși 

să audă din partea mea, că e vina PSD-ului care conduce APASERV-ul că nu 

avem apă și că trebuie să ne mutăm și ne mutăm la APAVITAL. Puțin cunoscut 

este că APAVITAL , de publicul larg mă refer că nu a făcut nimeni discuții 

despre asta până acum, că APAVITAL este compania județeană de apă, a 

județului Iași, care este condusă de PNL. Condusă mai bine sau mai rău, e 

discutabil și eu înclin să cred că e condusă mai bine APAVITAL. În schimb, din 

perspectiva beneficiarului și a reprezentantului a zeci de mii de beneficiari, 

perspectivă pe care o avem fiecare dintre noi din sala asta, consider că ar fi fost 

normal să decidem dacă suntem de acord, măcar ca principiu, să cumpărăm 

acțiuni la compania APAVITAL după ce am fi avut o discuție cu reprezentanți 

ai companiei APAVITAL într-o ședință de Consiliu Local, cu presă sau fără. 

Asta e decizia dlui primar, că dumnealui convoacă ședințele. Cred că ar fi ok să 

aprobăm un astfel de demers, cum e cel care ni se propune prin această hotărâre, 

să dăm acordul de principiu privind participarea la majorarea capitalului social 

al companiei APAVITAL IAȘI, APAVITAL S.A., pardon, dacă primim mai 

întâi niște lămuriri despre ce beneficiu ne aduce nouă la nivel de comunitate 

această participare și lămuririle acestea ar trebui să vină de la reprezentanți ai 

companiei, autorizați de companie să ne dea explicații. Nu de la parlamentari, nu 

de la domnul primar, nu de la secretar de stat,  nu de la oameni de pe stradă, ci 

de la oameni din managementul companiei APAVITAL SA. Pentru că suntem 

totuși, chiar dacă nu ne respectăm tot timpul ca atare, suntem totuși organul 

decizional al municipiului Roman, noi, Consiliul Local.” 

Dl primar Leonard Achiriloaei adaugă: “Sigur, așa cum am promis pentru 

ședința ordinară din această lună vom face posibilă prezența reprezentanților de 

la compania APAVITAL S.A. Iași, tocmai ca să discutăm mai multe aspecte 

tehnice sau lucruri pentru care solicităm mai multe explicații și este normal să 

fie așa, așa am spus și vom face acest lucru. Suntem în acest moment într-o 

etapă în care trebuie să facem anumite demersuri contra timp, pentru că sunt 

niște proceduri care trebuiesc urmate. Pentru că am primit săptămâna trecută 

avizul Consiliului de Administrație al APAVITAL SA prin care s-a aprobat 

acest demers, noi trebuie să transmitem acceptul nostru pentru a se face ulterior 

alte demersuri de durată. Între timp, până la aprobarea cotei de participațiune a 

sumelor care se vor aproba tot în Consiliul Local, tocmai pentru a putea face 

demersul de transfer către un alt operator, trebuiesc făcuți acești pași, nu-i facem 

că ne este nouă drag să facem toate aceste demersuri, ci pentru a face toți pașii 

așa cum trebuie și sigur, în acest timp vom începe și discuțiile formale sau 

informale pe care le vom avea cu reprezentanții companiei, care vor clarifica și 

din punct de vedere juridic și din punct de vedere tehnic cu anumite aspecte care 

țin de relația viitoare cu un nou operator. Vreau să vă spun că deja după primele 

discuții pe care le-am avut, așa cum v-am spus, deja se fac pregătiri pentru 

întocmirea documentației conform ghidului AFM pentru un proiect de 30 de 

milioane de lei, pe care primăria municipiului Roman urmează să îl acceseze 

împreună cu noul operator. Vreau să vă spun că este cu totul altă abordare din 

punct de vedere al atitudinii, al profesionalismului, al implicării, deși nu sunt 

lucruri care încă există parafat într-o formă, sunt dacă le vreți așa de „noblesse 
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oblige”. Faptul că există personal tehnic care ne spune ceea ce putem face pentru 

a nu pierde niciun tempou în acestă etapă, să zicem oarecum neclară și pentru a 

nu pierde nicio finanțare care este pusă la dispoziție atât de statul român, cât și 

de Uniunea Europeană. Așadar, în concluzie, acest proiect de hotărâre este 

absolut necesar, urmare a demersului pe care l-a aprobat Consiliul de 

Administrație APAVITAL S.A., iar în ședința ordinară vor fi invitați 

reprezentanții APAVITAL la Roman. Vă mulțumesc!” 

Dl viceprimar Radu Constantin Samson menționează că “scrie în 

propunerea de proiect pe care ar trebui să îl votăm: “se dă acordul de principiu 

privind participarea municipiului Roman în calitate  de acționar” și formulează o 

întrebare tehnică: “Dacă în momentul ăsta suntem acționari sau ar trebui să scrie 

în calitate de viitori acționari? Și dacă corect e în calitate de viitor acționar, cu 

câte acțiuni și ce valoare vor avea acestea? “. 

Dl primar Leonard Achiriloaei îi răspunde că “este doar acord pentru că 

suma și procedura de plată sau aport în natură le vom stabili ulterior, deci nu 

este stabilit în acest moment. Vă rog doamna director!”   

Dna director Camelia Rusu menționează că: „ La această adresă primită 

de la APAVITAL trebuie să răspundem în termen de 10 zile, pentru că trebuie 

demarate procedurile pentru exercitarea dreptului de preemțiune a celor care 

sunt deja acționari, dețin acțiuni. Abia dacă cei care sunt acționari prioritari nu 

își vor manifesta intenția de a cumpăra acțiuni, abia atunci putem veni cu o 

hotărâre în Consiliu în care să stabilim numărul de acțiuni și suma și modul în 

care se subscriu aceste acțiuni, plata care se face. Toate aceste aspecte sunt 

precizate în raportul de specialitate.” 

Dl primar Leonard Achiriloaei adaugă: “Și încă un lucru, nu neapărat de 

noutate, dar spre știință și lucru care se întâmplă, alte patru UAT-uri din județul 

Neamț au trecut în zona de operare a APAVITAL.” 

Dl președinte de ședință George Alexandru Bălan subliniază faptul că este 

vorba “doar de un acord de principiu și uite că atunci când există bună credință 

lucrurile se și pot lămuri.” 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 17 

voturi „pentru” și o abținere (A. Buzdugan). 

 

Dl președinte de ședință George Alexandru Bălan  dorește să aducă la 

cunoștință în plen că există o solicitare de la un cetățean al municipiului Roman, 

domnul Miron Cezar care a dorit să asiste la plen și care este în sala de ședință. 

“A asistat pentru că legea îi permite și nu are nimeni nimic de obiectat. Din 

păcate, nu îi pot da cuvântul astăzi pentru că noi astăzi am avut o ședință 

extraordinară. Ședințele extraordinare se referă strict la ceea ce este pe ordinea 

de zi. Îndrumarea mea către dumnealui este să facă o adresă către Consiliul 

Local prin UAT Roman și să ne aducă la cunoștință problema care vrea să o 

discute sau să îl invit la ședința ordinară a lunii, unde avem punctul “diverse, 

întrebări și interpelări” și acolo fără niciun fel de problemă se poate adresa în 

plen. 

Dl Miron Cezar menționează că deja a făcut demersul, a trimis un mail în 

luna decembrie, dar susține că după 30 de zile nu a primit niciun răspuns.  
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Dl președinte de ședință George Alexandru Bălan îl roagă pe domnul 

Miron Cezar să rămână după ședință pentru a clarifica aspectul, menționând că 

el ca și consilier local nu a primit niciun mail. 

Dl viceprimar Radu Constatin Samson adaugă următoarele: „Ați zis că nu 

ați primit niciun mail care să vă fie adresat și au apărut în spațiul public discuții. 

Am o întrebare pentru doamna director, dar ne privește pe noi toți consilierii 

locali. Au apărut discuții în spațiul public, chiar domnul primar a făcut declarații 

că APASERV a atacat hătărârea de Consiliu Local pe care am adoptat-o unii 

dintre noi, dar majoritate în Consiliu Local, în decembrie și vreau să întreb dacă 

e încă în termen. Că noi ar trebui dacă e formulată ca o plângere prealabilă, 

trebuie să formulăm un răspuns la ea în termen de 30 de zile.” 

Dna director Camelia Rusu îi răspunde dlui viceprimar Radu Constantin 

Samson: “Suntem în termen și vom răspunde. Probabil că va fi o ședință 

săptămâna asta. Până pe 20 suntem în termen cu privire la soluționarea acestei 

proceduri prealabile. Cred că a fost folosit impropriu termenul de a ataca, pentru 

că deocamdată nu avem nimic de la Tribunalul Neamț, adică în instanță.” 

          Dl președinte George Alexandru Bălan subliniază că este doar o plângere 

și declară închise lucrările ședinței. 

  

PREŞEDINTE DE  ȘEDINȚĂ                            CONTRASEMNEAZĂ                                        

    Consilier,              Secretarul general al municipiului Roman     

     George Alexandru Bălan                                Gheorghe CARNARIU                                                                                                                                                                                 


